
Protokół nr XIV  

Rady Miejskiej w Mogielnicy 

w dniu 30 grudnia 2024 

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 16:40 tego samego 

dnia. W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obradom przewodniczyła Ewa Ścisłowska. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dzień dobry Państwu, otwieram XIV sesje Rady Miejskiej  

w Mogielnicy. Witam gości zaproszonych, witam sołtysów oraz przewodniczących klubów 

osiedlowych, Państwa radnych i wszystkich, którzy będą uczestniczyć w naszej sesji. Proszę  

o stwierdzenie kworum. Proszę Państwa, mamy potwierdzone kworum, dziś obradujemy  

w składzie 14 radnych. 

2. Powołanie Sekretarza obrad.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Na Sekretarza dzisiejszych obrad powołuję za zgodą Pana 

Wiesława Małka, czy Pan Wiesław wyraża zgodę? Pan Wiesław wyraża zgodę dziękuję bardzo. 

Proszę bardzo przystąpmy do głosowania potwierdzającego kandydaturze Pana Wiesława Małka. 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Sekretarza obrad. Zgłoszono kandydaturę radnego Wiesława Małka za jego zgodą. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 głosów za, jednocześnie uznaliśmy, że Pan Wiesław Małek  

będzie Sekretarzem obrad. Proszę Państwa przeczytam teraz porządek obrad. 

1. Otwarcie. Stwierdzenie kworum. 



2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2024-2027. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX/30/2024 z dnia 30 września 2024  

w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej Św. Floriana Męczennika  

w Mogielnicy. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Gminy i Miasta 

Mogielnica na lata 2025-2028 z perspektywą do 2032 r." 

9. Uchwalenie Budżetu Gminy i Miasta Mogielnica na 2025 rok w tym: 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

b) odczytanie opinii i wniosków radnych. 

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie zespół w Płocku  

o przedłużonym przez Burmistrza projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na 2025 rok. 

d) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie zespół w Płocku  

o przedłużonym przez Burmistrza projekcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2025 

rok. 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

 i Miasta Mogielnica na lata 2025-2028. 

f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok. 

10. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

11. Sprawy mieszkańców. 

12. Zakończenie obrad. 

Proszę Państwa proszę o ciszę, wznawiamy obrady. Proszę bardzo głos zabierze Pan Burmistrz. 

3. Informacja Burmistrza z działań od ubiegłej sesji. 



Burmistrz Robert Lipiec: Dzień dobry, witam Państwa bardzo serdecznie. Przedstawię Państwu 

krótką informacje z działań od ubiegłej sesji. Co prawda, nie był to zbyt odległy termin, ale 

troszeczkę się zadziało, więc informacyjnie o zarządzeniach podjętych w okresie między 

sesyjnym było to Zarządzenie nr 160 z dnia 16 grudnia 2024 w sprawie zmian planu 

finansowego Urzędu Gminy i Miasta Mogielnica na 2024 rok, Zarządzenie nr 161 z dnia 17 

grudnia 2024 w sprawie zasad wyodrębnianej ewidencji księgowej środków przeznaczonych na 

realizacje umowy w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Mogielnicy, Zarządzenie nr 162 z 

dnia 20 grudnia 2024 w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu na 2024, 

Zarządzenie nr 163 z dnia 20 grudnia 2024 w sprawie zmian planu finansowego Urzędu Gminy i 

Miasta w Mogielnicy na 2024 rok, Zarządzenie nr 164 z dnia 20 grudnia 2024 w sprawie zmiany 

planu finansowego dla wydzielonego rachunku środków otrzymanych na realizację zadania 

polegającego na refundacji podatku VAT odbiorcą paliw gazowych w gospodarstwach w ramach 

Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na 2024 rok, Zarządzenie nr 165 z dnia 20 grudnia 2024 

roku w sprawie zmian planu finansowego dla wydzielonego rachunku środków pochodzących z 

Funduszu Pomocy o którym mowa w art.14 ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnych na terytorium tego Państwa na 2024 rok, Zarządzenie nr 166 z dnia 27 

grudnia w sprawie przekazania placu zabaw przy Publicznej Szkole Podstawowej nr 2 w 

Mogielnicy. Jeżeli chodzi o informacje, zakończono budowę, właśnie to, co przed chwilą 

Państwo usłyszeli. Zakończono budowę placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 w 

Mogielnicy. Został plac przekazany w użytkowanie dla szkoły, także inwestycja została 

zrealizowana, zakończona w tym roku udało się to zrealizować. Jeżeli chodzi o budowę 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Dziarnów, Borowe, Dębnowola, na chwilę obecną wydano 

pozwolenie na budowę, czekamy na uprawomocnienie się decyzji. Decyzja ta prawdopodobnie 

uprawomocni się około 3 czy 4 stycznia. Droga Kozietuły tak zwane Kasztanki złożony został 

wniosek o dofinansowanie do Wojewody z rządowego programu odbudowy dróg. Przebudowa 

drogi gminnej w Wężowcu złożyliśmy wniosek o dotacje ze środków budżetu województwa 

mazowieckiego w zakresie budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych. 

Złożyliśmy wniosek również o dofinansowanie na sterylizację zwierząt właścicielskich do 

Urzędu Marszałkowskiego. Złożyliśmy również wnioski na zakup oświetlenia ulicznego, z tak 

zwanych miasów. Urząd Marszałkowski, Instrument Aktywizacji Sołectw i tym razem w 

miejscowościach Ślepowola, Wężowiec, Gracjanów, Odcinki Dylewskie, Brzostowiec  

i Stamirowice. I to by było na chwilę obecną wszystko, dziękuję bardzo. 

4.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękuję proszę, bardzo przejdźmy do przyjęcia protokołów z 

poprzedniej sesji. Materiały, które zostaną wykorzystane w dniu dzisiejszym w czasie sesji 

wszystkie były przedstawione w odpowiednim czasie na e-sesja. To też wszystkie informacje, 

treści uchwał, załączniki. Wszystko zostało przygotowane na esesja, każdy z radnych miał do 

tych materiałów dostęp. Mniemam, iż wszyscy zapoznali się z materiałami, to też dzisiaj nie 

będę czytała tak jak zwykle samych uchwał nie będe czytała, załączników. Będę przedstawiała  



uzasadnienia, więc bardzo proszę, przejdziemy do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych wypowiedziało się pozytywnie za przyjęciem 

protokołów i niniejszym tak się stało. Przejdźmy do punktu 5. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2024-2027. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Chciałabym tylko nadmienić to nie jest jeszcze WPF związany 

z przyszłym rokiem to zamykamy rok bieżący. (...)  Proszę Państwa, czy ktoś chciałby zabrać 

głos? Nie widzę, przejdźmy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2024-2027. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 



Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych wypowiedziało się za, uchwała została przyjęta.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Przeczytam Państwu uzasadnienie do uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. (...) Przejdźmy do głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych wypowiedziało się za, niniejsza uchwała została 

przyjęta. Przejdźmy do następnej uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX/30/2024 z dnia 30 września 2024 w 

sprawie udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej Św. Floriana Męczennika w 

Mogielnicy. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX/30/2024 z 

dnia 30 września 2024 roku. (...) Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, przejdźmy do 

głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr IX/30/2024 z dnia 30 września 2024 w sprawie 



udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej św. Floriana Męczennika  

w Mogielnicy. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych poparło tę uchwałę, w związku z tym uznajemy ją 

za przyjętą. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Gminy i Miasta 

Mogielnica na lata 2025-2028 z perspektywą do 2032r." 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Następny punkt to podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

"Programu Ochrony Środowiska dla Gminy i Miasta Mogielnica na lata 2025-2028 z 

perspektywą do 2032 r." Proszę Państwa, niniejszy program znajdował się również w 

materiałach esesja. Jest on dosyć obszerny wynosi 100 stron w związku z tym myślę, że radni 

zapoznali się z tym. Program jest dosyć szczegółowy. Przedstawia różne aspekty ochrony 

środowiska. Przeczytam Państwu uzasadnienie. (...)  Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos na 

ten temat? Proszę bardzo, przejdźmy do głosowania.  

Głosowano w sprawie:  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony Środowiska dla Gminy i Miasta 

Mogielnica na lata 2025-2028 z perspektywą do 2032r." 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 



Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych wypowiedziało się za, uchwała która przyjmuje 

wskazany przeze mnie program została podjęta. Przejdziemy  do następnego punktu. 

9. Uchwalenie Budżetu Gminy i Miasta Mogielnica na 2025 rok. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Uchwalenie budżetu Gminy i Miasta Mogielnica na 2025 rok 

w tym przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, odczytanie opinii 

poszczególnych komisji. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem. 

 Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę, zapoznam Państwa z uzasadnieniem (...)  Proszę 

bardzo, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Przejdźmy zatem do głosowania. Oj, nie za 

bardzo się pośpieszyłam.  

b) odczytanie opinii i wniosków radnych. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę teraz zapoznamy się z opiniami poszczególnych 

komisji, a następnie z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, proszę chwilę poczekać. Proszę 

opinie odnośnie budżetu zaproponowanego przez Burmistrza Gminy i Miasta Pana Roberta 

Lipca, wpłynęły po zapoznaniu się oczywiście z projektem do przewodniczącej Komisji 

Gospodarki Budżetu i Rolnictwa Pani Marzeny Stępień. Teraz Państwu przeczytam opinię 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych dotyczącej projektu. (...)  Następna Komisja, to będzie 

opinia Komisji Rewizyjnej. (...)  Następna opinia to opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

dotycząca projektu budżetu, która wpłynęła na ręce Pani Marzeny Stępień. (...) Proszę Państwa 

 i ostatnia opinia. Opinia Komisji Gospodarki Budżetu i Rolnictwa. Ta opinia spłynęła również 

na moje ręce i została przekazana jako wnioski do budżetu na 2025 rok Panu Burmistrzowi. (...)  

W wyniku rozmów i ustaleń, wyjaśnień oraz różnych sposobów, że tak powiem, ustalenia, co 

możemy zmienić, żeby jak najlepiej to wszystko nam wypadło, żebyśmy mogli mieć jak 

największe korzyści z tego budżetu doszliśmy do porozumienia i przed chwilą przeczytany 

projekt budżetu na 2025 rok powstał w wyniku naniesionych poprawek i sugestii, które zostały 

przedstawione na tym spotkaniu.  

c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie zespół w Płocku  

o przedłużonym przez Burmistrza projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na 2025 rok. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Następnie przeczytam teraz Państwu informacje Regionalnej 



Izby Obrachunkowej. Jeszcze raz przypomnę, że te materiały znajdowały się na esesja więc 

tylko uzasadnienie. (...) To są opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej. I teraz proszę Państwa 

przejdziemy do głosowania nad WPF na lata 2025 - 2028 tak? Czy coś pominęłam. Jeszcze 

uzasadnienie tak? Pan Adam Stępniak, proszę, w jakiej sprawie? Proszę bardzo. Proszę bardzo 

Pan Adam Stępniak. 

Radny Adam Stępniak: Witam Państwa. Odnośnie właśnie tych opinii. Mniemam, że tak jak Pani 

Przewodnicząca powiedziała te propozycje no dogadanie się z Burmistrzem, Skarbnikiem i 

Radnymi odnośnie właśnie w tym budżecie nastąpiły, jakieś zmiany prawda? To jak Komisja ta 

RIO mogła się odnosić do tego, jeżeli spotkanie było nasze 6 grudnia bodajże. Komisji jednej, 

drugiej tam 28, a tu Regionalna Izba Obrachunkowa opiera się na tym, no tak jak jest tutaj w tej 

sentencji może przeczytać, że 15 listopada został złożony budżet, czyli opinia została do tego 

budżetu, co został złożony tego 15 listopada. No i tak chciałabym prosić o wyjaśnienie.  

Burmistrz Robert Lipiec: Dobrze Panie Adamie, sprawa wygląda tak. 15 listopada rzeczywiście, 

jako Burmistrz muszę złożyć projekt budżetu zarówno do Rady Miejskiej i do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. Sprawa wygląda następująco, Szanowni Państwo, projekt pod względem 

formalnym i rachunkowym był sporządzony prawidłowo przez Panią Skarbnik i tutaj przez 

pracowników Urzędu, dlatego też opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej była pozytywna. 

Gdyby był sporządzony nieprawidłowo to wtedy, byłaby opinia Regionalnej Izby 

Obrachunkowej negatywna. Po zapoznaniu się z tym budżetem nie mieli Państwo uwag co do 

kwestii rachunkowych i formalnych odnośnie budżetu, to szczerze mówiąc też powinniście 

podjąć uchwały, znaczy opinie pozytywne z ewentualnymi uwagami do tych opinii, że chcecie 

jakieś tam zmiany. Chodzi tutaj o jakieś niewielkie zmiany estetyczne, jeżeli chodzi o pewne 

zadania, przesunięcie nie Aleja IV tylko Aleja VII, tak jak było tutaj podnoszone. Coś Państwo 

nie wiedzieliście, bo nie musicie wiedzieć, starałem się Państwu wyjaśnić najbardziej jak 

potrafię. Myślę, że na koniec te wszystkie rzeczy Państwu wyjaśniłem w taki sposób, że 

przyjęliście Państwo jednak to co było zaproponowane i pewne rzeczy zostały ustalone i dlatego 

też jak tutaj Pani Przewodnicząca Ewa wspomniała, uzgodniliśmy pewien konsensus i ten budżet 

dopięliśmy. No takie Państwo opinie podjęliście, może troszeczkę pochopnie ale no tak to 

czasami jest no nie potrafię Państwu inaczej wytłumaczyć. Opinia pod względem formalnym i 

rachunkowym była pozytywna Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo Regionalna Izba 

Obrachunkowa jest takim organem nadzorującym finanse publiczne. Państwo tutaj możecie się 

nie zgadzać z jakimiś kwestiami odnośnie nie wiem, konkretnymi zadaniami, bo oczywiście 

oscylujemy tutaj w kwestii środków, które posiadamy na inwestycje, bo oczywiście tutaj tą 

kwestię Radni podejmują bardziej, więc tutaj możecie robić jakieś przesunięcia oczywiście 

wiadomo, ale to są jakby nie wpływają na cały budżet i Państwo generalnie powinniście podjąć 

opinie pozytywną ewentualnie z jakimiś uwagami, no, ale tak się stało. Trudno się mówi, życie 

toczy się dalej. Teraz trzeba podejmować konkretne decyzje, jeżeli chodzi o głosowanie nad 

budżetem. Jeżeli chodzi, jeszcze raz powtarzam, najważniejsza opinia jest opinia Regionalnej 

Izby Obrachunkowej, która stwierdza prawidłowość sporządzonego budżetu. 



Radny Adam Stępniak: Okay, no konsensus powstał, ale chodzi mi o to, czy formalnie wszystko 

jest dopięte. My tu nie mamy uwag jako Radni odnośnie tego budżetu, teraz tylko czy gmina 

wypada odpowiednio skoro 15 listopada była podjęta znaczy złożony był ten projekt budżetu 

tam podpis jest 9 faktycznie, 9 grudnia, ale czy jest to, że tak powiem formalnie, dobrze 

nastąpiły jakieś zmiany, a Izba Obrachunkowa nie widziała tych zmian prawda?  

Burmistrz Robert Lipiec: Może Pani Ania. Prosiłbym o zabranie głosu i wytłumaczenie Panu 

Adamowi, w jaki sposób możemy wprowadzić pewnie zmiany na etapie projektowania budżetu, 

które są dopuszczalne przez Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Skarbnik Anna Lewandowska: Dzień Dobry Państwu. Panie Adamie, to znaczy tak, jeśli chodzi 

o projekt budżetu to w tym samym terminie, czyli do 15 listopada, jest on składany jednocześnie 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej i Radzie Miejskiej i jakby to dwutorowo Komisja 

orzekająca, jak i Rada Miejska opiniuje ten budżet niezależnie od siebie. Opinie na temat 

projektu budżetu RIO wydaje tylko do tego projektu, który otrzymała w terminie do 15 listopada. 

Natomiast zgodnie z całą procedurą ustalania budżetu w trakcie prac nad projektem budżetu 

możemy dokonywać zmian. Oczywiście te zmiany wprowadzane są na podstawie autopoprawki 

przez Pana Burmistrza i taki budżet, czyli ten projekt uwzględniający te zmiany wynikające z 

autopoprawki jest głosowany na sesji i później ta uchwała idzie, jak wszystkie inne w ciągu roku 

uchwały, do RIO i jest w nadzorze RIO. Jeśli nie będą stwierdzone nieprawidłowości, to nie 

zostanie w żaden sposób zaskarżona, uchylona. No tak to się odbywa po zmianach 

wprowadzonych w formie autopoprawki, nie przesyła się tego do ponownego opiniowania. 

Czasami jest on przewrócony do góry nogami tak. Jeżeli to wszystko jest zgodne z prawem jeśli 

spełnione są wskaźniki. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jeśli mieścimy się w budżecie. 

Skarbnik Anna Lewandowska: Nie oczywiście tak. Budżet musi się równoważyć. 

Burmistrz Robert Lipiec: Musimy się zmieścić w budżecie. 

Skarbnik Anna Lewandowska: Tak to się zawsze odbywa i może się tak odbywać. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jeszcze tylko dodam jeżeli chodzi o te opinie. Te opinie jak sama 

nazwa wskazuje są opiniami. No tak, ale Państwo dzisiaj głosujecie nad tym budżetem nie 

zależnie od tych opinii, bo Państwo macie świadomość, co w tym budżecie się znajduje. 

Rozumiem więc, głosujecie w tym momencie, podejmujecie ten budżet bądź też nie. Oczywiście 

tak myślę. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa ja tu chciałaby tylko napomknąć, że głównym 

problemem spornym była droga Dobiecin - Popowice, która jest drogą w fatalnym stanie i mimo 

naszych wstępnych ustaleń ta droga miała być wyremontowana, co nie znalazło swojego odbicia 

w budżecie. To też zbudowało nam pewien niepokój w naszej świadomości, dlatego też jednym z 



tych ważniejszych punktów. Oczywiście pozostałe inne zostały wyjaśnione, ale tu, tak jak 

powiedziałam Pan Burmistrz, z resztą z udziałem Pani Skarbnik, znaleźli rozwiązanie aby droga, 

Dobiecin – Popowice, bo tak nazywamy, żeby została wyremontowana. Jeśli ktoś z Państwa się 

tą drogą porusza to doskonalę zna warunki, tej no, to znaczy jakość tej nawierzchni. 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Mogielnica na lata 2025-2028. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, ja jeszcze raz chciałabym powiedzieć, że 

wszystkie materiały znajdowały się na esesja. Ja nie wiem czy Państwo sobie życzą odczytania 

wszystkich objaśnień do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Mogielnica czy 

tylko zrobimy Wieloletnie Przedsięwzięcia? Czyli ostatnie sformułowanie znajdujące się na 

ostatniej i przedostatniej stronie. Proszę to będzie strona 17 i 18 niniejszego dokumentu. (...) I to 

by było wszystko. Proszę Państwa, czy ktoś jeszcze chciałby w tej sprawie zabrać głos? W 

sprawie WPF na lata 2025-2028, które koresponduje z uchwałą budżetu na 2025 rok. W związku 

z tym, że nie widzę. Najpierw będziemy głosować nad projektem uchwały budżetowej na 2025 

rok. Proszę bardzo. 

Radny Adam Stępniak: Do Pani Skarbnik, czyli tak teraz głosując budżet, będziemy głosować 

ten budżet, co zaakceptowała RIO tak? Nie? No, bo ta autopoprawka musiała być tak, jak Pani 

mówiła na sesji się dokonać tak? No to ona się nie dokonała. W jakiej uchwale? Ale nie tej 

Regionalnej Izby Obrachunkowej? Bo było to wcześniej prawda. No, okay, a te poprawki do 

czego będą potrzebne?  

Burmistrz Robert Lipiec: Autopoprawki to są naniesione zmiany do tej pierwotnej uchwały 

budżetowej, o których rozmawialiśmy. To są te autopoprawki załączone w tej uchwale, którą 

zaopiniowała Regionalna Izba Obrachunkowa i to jest całościowo już ta uchwała po zmianach. Z 

tymi autopoprawkami i głosujecie nad tą uchwałą z autopoprawkami. 

Radny Adam Stępniak: Czyli to nie jest pojedynczo tak jak była Aleja VII czy IV. Po prostu to 

jest w uzasadnieniu tej właśnie uchwały budżetowej tak? Okej. 

Burmistrz Robert Lipiec: Wszystko to Pani Przewodnicząca czytała właśnie w uzasadnieniu. Te 

zmiany, które były tam naniesione. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Tak, bo ja, też to rodziło mój niepokój, ponieważ, tak, pewien 

projekt został skierowany do Izby Obrachunkowej prawda? A my dokonujemy poprawek no nie 

mamy doświadczenia, bo to jest pierwszy rok naszej pracy, ale no tu pytamy chodzimy i 

dowiadujemy się i dlatego nasze pytania właśnie mają taki kształt, bo jeśli myśmy. 

Zaopiniowany został pierwotny kształt to budzi właśnie naszą wątpliwość, to dlaczego ta 

poprawka już potem cała nie jest przesyłana ponownie do Izby Obrachunkowej i tam nie 

następuję. Proszę nam to jeszcze raz wyjaśnić.  



Skarbnik Anna Lewandowska: To znaczy z ustawy o finansach publicznych wynika, że tylko 

projekt uchwały budżetowej jest przedkładany Regionalnej Izbie Obrachunkowej, a następnie 

już są przedkładane te uchwały, które są przegłosowane tak i podjęte przez Radę. One są nadal w 

nadzorze natomiast Regionalna Izba nie wydaje już opinii do uchwał. Natomiast samo 

przegłosowywanie tych zmian w stosunku do projektu to wiem, że w niektórych gminach się to 

odbywa tak, że każda autopoprawka jest głosowana odrębnie, a u nas jest to praktykowane, że 

uchwała, którą dostają Państwo dzisiaj do podjęcia ona już uwzględnia te zmiany i są one 

wpisane w uzasadnieniu. To już jakby Państwa decyzja, w jakiej formie to się będzie odbywać. 

Tak się dotychczas odbywało. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: To dziękujemy bardzo, Pan Adam jeszcze. Nie już dziękuję. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać w tej sprawie głos? To możemy przejść wreszcie do 

głosowania. Do WPF tak, czyli Wieloletniej Prognozy Finansowej będziemy głosować możemy-  

już?  

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i 

Miasta Mogielnica na lata 2025-2028. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 

Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: 14 radnych przyjęło tę uchwałę także dziękuję. Przejdźmy do 

głosowania nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok. Proszę podejdźmy. 

Głosowano w sprawie: 

Głosowania nad projektem uchwały budżetowej na 2025 rok. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 14; PRZECIW: 0; WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0; BRAK GŁOSU: 0; NIEOBECNI: 1. 



Wyniki imienne: 

ZA: 

Sławomir Baran, Halina Budzik, Adam Jagieliński, Waldemar Kawenczyński, Radosław Kiljan, 

Zofia Kowalska, Krzysztof Kuligowski, Mariusz Kuligowski, Wiesław Małek, Ireneusz Popis, 

Marzena Stępień, Adam Stępniak, Ewa Ścisłowska. 

NIEOBECNI: 

Agnieszka Pracownik 

Przewodnicząca Ewa  Ścisłowska: Jednogłośnie został przyjęty projekt uchwały budżetowej i 

teraz możemy już przejść do spraw bieżących i interpelacji radnych. 

10. Sprawy bieżące, interpelacje radnych. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, kto z Państwa w sprawach bieżących i 

interpelacje radnych. Osoby, które się nie zgłoszą, nie dostaną głosu. Radni proszę. Rozumiem, 

że nie ma żadnych głosów w tej sprawie przejdźmy do spraw mieszkańców. 

11. Sprawy mieszkańców. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, kto z Państwa? Proszę bardzo, Pani Karolina 

Rutkowska. Mikrofon mamy? Świętnie, proszę bardzo. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. nr 2 Karolina Rutkowska: Panie Burmistrzu, mam jedno pytanie. 

Bo wszyscy się zastanawiają, a nikt nie pyta, więc może ja. Na korytarzu stoi lada, recepcja nie 

wiemy, jak mamy to nazwać, ale co to jest, jakie ma zadanie. Jakie ma funkcje. Tak może, co 

autor miał na myśli i przede wszystkim, co nas interesuje, to jaki był koszt postawienia recepcji, 

lady. Nie wiem, jak to nazwać. 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, jesteśmy na etapie modernizowania trochę, 

przesiedlania poszczególnych biur może tak to określę. Jest to faktycznie, jak Państwo zauważyli, 

lada recepcyjna, gdzie petenci będą mogli podchodzić. Sekretarka będzie tam odsługiwać 

petentów, przyjmować dokumenty. Na chwilę obecną jeszcze jesteśmy na etapie odnawiania biur, 

gdzie trzeba przenieść pracowników i w momencie, kiedy zmodernizujemy, przekształcimy 

troszeczkę pomieszczenia wtedy zacznie to funkcjonować, na chwilę obecną to stoi. Został 

zrealizowany zakup. Stoi czeka na właściwe zakwaterowanie, że tak powiem. Koszt tej lady, o 

ile dobrze pamiętam, no tak z głowy strzelam, około 6 tysięcy złotych. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę, czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać 

głos? Może Pan Ireneusz Popis, bo ostatnio tak jakoś niefortunnie wyszło? 

Radny Ireneusz Popis: Dzień dobry Państwu, witam wszystkich. Chciałbym dosłownie dwa 



słowa tylko. Chciałbym tutaj powiedzieć, nadmienić, że tą zbiórkę tą inicjatywę, co prowadziłem 

na Młodzieżową Drużynę Pożarniczą zebranie tych mundurów udało się zakończyć. Zebrałem 

tutaj od sponsorów, od lokalnych przedsiębiorców, od Pana Burmistrza, od Pana Komendanta i 

od ludzi dobrej woli, którzy chcieli wspomóc naszą młodzież 7 tysięcy złotych. Udało tu się 

kupić dla tych młodzieżowców głównie OSP Kozietuły i OSP Mogielnica najwięcej bo OSP 

Dziarnów też ma Młodzieżową Drużynę Pożarniczą, no, ale tam było w komplecie. Chciałem 

serdecznie podziękować wszystkim tym, którzy wzięli udział w tej inicjatywie no jak 

wymieniałem. Serdecznie dziękuję wszystkim lokalnym przedsiębiorcą, sponsorom, Szanownym 

Radnym i tutaj serdecznie chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi i Panu Komendantowi 

Powiatowemu, który też włożył swoją cegiełkę do tego mojego przedsięwzięcia. Jeszcze raz 

serdecznie dziękuję mam nadzieję, że ubrania długo posłużą przyszłym strażakom i strażaczkom. 

Dziękuję pięknie.  

 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, to ja też się odniosę. Oczywiście chciałbym bardzo 

gorąco podziękować, Panie Irku, za tak wspaniałą inicjatywę.  Mieliśmy okazję wręczać te 

komplety mundurów, bo to były ubrania koszarowe plus czapeczki dla Młodzieżowej Drużyny 

Pożarniczej. Były tutaj dzieci otrzymały od nas bezpośrednio umundurowanie. Myślę, że 

wszyscy mają kompletne umundurowanie, które będą mogli wykorzystywać w zbiórkach. 

Zostały zakupione, o ile dobrze pamiętam 200 kompletów tych mundurów więc to jest naprawdę 

sporo. Podziękowanie dla sponsorów z mojej strony dla Pana Irka, za inicjatywę, bo naprawdę 

fajna inicjatywa. Bardzo się cieszę, że udało się to zorganizować. Szanowni Państwo, pozwolę 

sobie zabrać głos być może to nie koniec, będzie dyskusja, ale jak Państwo wiecie jesteśmy u 

schyłku tego roku chciałbym Państwu życzyć oczywiście wszystkiego dobrego w ten Nowy Rok. 

Życzyć, aby w tym Nowym Roku spełniły się wszystkie Państwa marzenia i dużo, dużo, dużo 

radości w tym roku przyszłym, żeby było nastawienia pozytywnego, pozytywna energia, co 

byśmy się spotkali w przyszłym roku i naładowali się tą pozytywną energią. Życzę wszystkiego 

dobrego w Nowym Roku.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa do tych życzeń dołączam się oraz wszyscy 

radni i życzenia zgodnie z tradycją przesyłamy drogą elektroniczną  dla wszystkich 

mieszkańców Gminy i Miasta Mogielnica oraz wszystkich tych, którzy nas dzisiaj słuchają oby 

ten rok był 2025 był rokiem lepszym niż 2024. Proszę Państwa, nadal bierzemy udział w 

dyskusji tutaj zgłaszała akces Pani, chwileczkę, Pani Stępień, a dopiero Pani, przepraszam. Pani 

Marzena Stępień, proszę bardzo.  

Radna Marzena Stępień: Chciałam tylko podziękować tutaj Panu Irkowi, że wspomniał że też 

Radni uczestniczyli, przekazali jakieś fundusze na mundurki. Co prawda nie mieliśmy okazji być 

na zdjęciu, nie wiedzieliśmy o spotkaniu, ale dziękuję że Pan jednak o tym przypomniał. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: I proszę bardzo, Pani godność? 



Sołtys Monika Sadkowska: Tak, Monika Sadkowska, ja jestem z Dębnowoli i też tu 

podziękowania dla Pana Irka oczywiście. Bardzo gorące od naszych dzieci i rodziców, gdzie Pan 

Irek zorganizował nam paczki świąteczne w postaci słodyczy. Dzieci były przeszczęśliwe, a 

jeszcze większe podziękowania, że sam brał udział w akcji w roznoszeniu prezentów z 

Mikołajem i z Panią Agnieszką - niestety jej nie ma, ale bardzo dziękuję za pomoc. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Dziękujemy bardzo. Proszę bardzo, czy ktoś z Państwa 

chciałby zabrać głos. Bardzo proszę, Pan Rafał Badowski. Proszę mikrofon, podać Panu.  

Rafał Badowski: Dzień dobry, nazywam się Rafał Badowski, ja mam takie pytanie do Pana 

Burmistrza, bo mam tu dużo problemów i chciałbym jakoś je rozwiązać, może Pan Burmistrz, by 

się pokłonił dla mojej osoby i w jakiś sposób próbował się ze mną dogadać. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Bardzo proszę o przedstawienie problemu.  

Rafał Badowski: No to, Pan Burmistrz, problemy dobrze zna. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Nie znają ani Radni ani wszyscy zebrani tu. 

Rafał Badowski: To już Panu Burmistrzowi poproszę, żeby je rozwinął i je przekazał.  

Burmistrz Robert Lipiec: Panie Rafale, nie wiem, z jakim problemem Pan dzisiaj do nas 

przyszedł, więc naprawdę prosiłbym, żeby Pan przedstawił, jaki problem Pan ma i z jakim 

problemem Pan przyszedł. Ja oczywiście odpowiem na wszystkie pytania. Podejrzewać mogę, że 

problem dotyczy pism, które Pan do mnie kieruje, ale niech Pan przedstawi tutaj radnym, 

sołtysom, mieszkańcom, jaki ten problem jest. 

Rafał Badowski: No, to, czyli wszystko się zgadza. Czyli podstawowa rzecz Pan Damian 

Kołodziejczyk, który mnie wyrzucił ze straży. Drugi problem to jest odebranie silnika i trzeci 

problem to jest wycięcie tego drzewa. 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowny Panie Rafale, jeżeli chodzi o pierwszą kwestię i wyrzucenie 

Pana ze straży, to z tego, co mam wiedzę, to nikt Pana z tej straży nie wyrzucił. To była kwestia 

tak naprawdę dopuszczenia strażaków do wyjazdów ratowniczo-gaśniczych i skierowania na 

badania po urazie jakiego Pan doznał, wypadku, jakiego Pan doznał, podczas no jakichś tam prac 

w domu i z tego, co wiem, to skierowanie Pan otrzymał. Nie wiem, czy Pan był na tych 

badaniach, czy nie był na tych badaniach. Jeżeli był Pan na badaniach i ma Pan pozytywną 

opinię lekarza, że może Pan brać udział w akcjach ratoniwczo-gaśniczych, no to nie widzę 

problemu. Może Pan wrócić do jednostki,  do służby jak każdy strażak, a jeżeli Pan nie zrobił 

do tej pory tych badań, no to już nie jest moja wina i ja nie mam na to wpływu. Druga sprawa,  

to napisał Pan do nas pismo na temat zalegającego na Pana posesji silnika od samochodu 

pożarniczego marki Star ze straży Kozietuł. Ja wysłałem do Pana pismo odnośnie tego, co to za 

silnik, na jakie zlecenie został wymontowany, kto to zrealizował i do dnia dzisiejszego nie 

otrzymałem odpowiedzi, więc no dopóki ja nie będę. No, bo wie Pan jest samochód OSP marki 



Star w Kozietułach jest własnością gminy i z tego co wiem, został uszkodzony silnik i ktoś zlecił 

wymianę, ale nie wiem, kto no bo nie gmina, z tego co mam informacje. Ktoś ten silnik 

wymienił, nie wiadomo kto i na jakiej podstawie i na czyje zlecenie, więc cały czas usilnie 

proszę, aby Pan to pismo przysłał. Pisemną informację, odpowiedział na moje pismo, ponieważ 

to pismo było zapytaniem, na jakiej podstawie i na czyje zlecenie został wymieniony silnik w 

samochodzie strażackim. Odnośnie drzew, też Pan składał pismo o drzewa. Zlecenie było dla 

konserwatora oświetlenia, żeby. Może nie tak. Ówczesny radny zgłosił problem, że lampa 

znajdująca się właściwie na Pana działce, na Pana posesji, która oświetla skrzyżowanie w 

Kozietułach jest całkowicie zarośnięta świerkami i żeby coś z tym zrobić, żeby gmina 

zareagowała i przycięła, żeby odsłoniła oświetlenie znaczy lampę na skrzyżowaniu, żeby było 

bezpiecznie, ponieważ w danym momencie lampa jest całkowicie zasłonięta. Zupełnie nie 

doświetla skrzyżowania. No i też z mojej wiedzy wynika taka kwestia, że zlecenie zostało 

wysłane do konserwatora elektryka o przycięcie tego drzewa, aby odsłonić latarnie na 

skrzyżowaniu. No i faktycznie ten Pan elektryk przyciął to drzewo. Pan twierdzi, że wyciął 

czubek. Jeżeli Pan uważa, że to w jakiś sposób, nie wiem, wchodzi w Pana interes bądź też ma 

Pan jakiś uszczerbek z tego tytułu, no to proszę w takim razie wnioskować o odszkodowanie 

odnośnie tego drzewa. Drzewo faktycznie zostało obcięte, znaczy obcięty czubek, został może 

tak. Powinno być przycięte, ale też interpretacja konserwatora no była taka jaka była. Też nie 

powinien tego zrobić nie mniej jednak uczynił to, więc Pan tutaj nie wiem roszczy jakieś kwestie 

odszkodowawcze, to proszę zgłaszać. Nie wiem, czy to jest wystarczająca odpowiedź z mojej 

strony, czy jeszcze Pan by chciał coś dodać? 

Rafał Badowski: To znaczy tak jeśli chodzi o Pana Damiana to Pan Damian przecież wystawił 

dokumenty do Grójca, z których wynikało, że jestem osobą niepełnosprawną, a tu jest problem 

mały, bo ja mam uszczerbek na zdrowiu. 

Burmistrz Robert Lipiec: Panie Rafale, nie mam szczegółowej wiedzy. Nie ma teraz Pana 

Damiana, żeby mógł ewentualnie informacji udzielić szczegółowej, nie mniej jednak na pewno 

nie wysłał dokumenty tylko został zapytany bądź przysłane zostało zapytanie, ponieważ każdego 

roku przysyłają zapytanie z Państwowej Straży Pożarnej odnośnie gotowości służb Ochotniczych 

Straży Pożarnych do działań i taka informacja poszła, że Pan miał wypadek. Ja nie wiem, co tam 

było napisane i jakie były szczegóły, ale, że Pan uległ wypadkowi, dlatego podjęto, to nie my. 

Nie Pan Damian, nie gmina podejmuję taką decyzję, tylko Państwowa Straż Pożarna w Grójcu i 

to tam powinien Pan kierować swoje pretensje. A druga kwestia, jeżeli Pan otrzymał skierowanie 

na badanie to nie widzę problemu pójść na badanie i wrócić do służby.  

Rafał Badowski: To znaczy, ja znalazłem chłopaka, który ma tak samo rękę nie sprawną jak ja i 

od młodych lat stracił, i zrobił kurs, i jest normalnym strażakiem. A ja strażakiem byłem i 

strażakiem nie jestem.  

Burmistrz Robert Lipiec: Ale Panie Rafale Pan miesza, znaczy moim zdaniem, bo ja też jestem 

strażakiem i wiem, jak to wygląda od podszewki. Miesza Pan pewnie kwestie. Pan strażakiem 



jest ponieważ, nikt Pana z jednostki nie wykluczył z OSP Kozietuły, ponieważ Pan w tej 

jednostce działa. Tylko Pan nie ma uprawnień do wyjazdów do akcji ratoniczo-gaśniczych. 

Jeżeli Pan zrobi badanie i wyda Panu lekarz pozytywną opinię, jak najbardziej może Pan wrócić. 

Każdy z nas co roku robi badanie czy co 5 lat.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę, czy ma Pan jeszcze. Pan Rafał Badowski chciałby się 

ustosunkować do wypowiedzi Pana Burmistrza? Bardzo proszę, bo są inne osoby, zgłaszają 

akces dyskusji. Proszę. Coś się dzieje? Proszę, zamienić mikrofon. Proszę, podnieść bliżej. 

Rafał Badowski: To znaczy tak Pan Kołodziejczyk wystawił opinie o niepełnosprawności. Ja te 

dokumenty mam z Grójca jeżeli mogę sobie je wyciągnąć.  

Burmistrz Robert Lipiec: Panie Rafale. Z całym szacunkiem Pan Kołodziejczyk nie jest 

lekarzem i nie mógł wystawić opinii o niepełnosprawności. Ale ja nie wiem, co napisał Pan 

Kołodziejczyk, ale słuchajcie Szanowni Państwo, jaki jest tu problem? Bo ja nie widzę problemu. 

Idzie Pan ze skierowaniem na badania do lekarza, dostaje Pan opinię pozytywną i dalej Pan 

działa w straży. 

Rafał Badowski: No tak tylko, że ja tego nie zrobiłem nic co było złe tak? Jeżeli ktoś popełni 

błędy to niech ten człowiek naprawi te błędy. Dlaczego ja mam za kogoś naprawiać coś?  

Burmistrz Robert Lipiec: Ale jakie błędy? Każdy z nas jako strażak ochotnik odbywa badania 

lekarskie okresowe i też Pan powinien takie badania zrobić.  

Rafał Badowski: I w dniu, kiedy Grójec pytał się o dokumenty, to wszystkie moje dokumenty 

były prawidłowe. To, że byłem w szpitalu i miałem uraz to nie oznaczało, żeby moje dokumenty 

było wysłać.  

Burmistrz Robert Lipiec: Nie rozumiem, w czym tkwi problem. No, ale Pan Badowski został 

wyłączony, nie skreślony z listy ochotników strażaków z jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Kozietułach tylko został skreślony z listy osób uczestniczących w akcjach ratowniczo 

gaśniczych, ponieważ nie przedstawił właściwego badania lekarskiego.  

Rafał Badowski: Ale ja żadnego badania lekarskiego nie przedstawiam bo my byliśmy zgłoszeni 

całą jednostką do badań lekarski do Mogielnicy. Przyszłem a Pani powiedziała, że mojego 

skierowania na badania nie ma. To jak ja mam zrobić badania?  

Burmistrz Robert Lipiec: Wie Pan co, jak Pan nie może być Pana skierowania na badania? 

Rafał Badowski:  Nie było mnie na liście. 

Burmistrz Robert Lipiec: No, ale dostał Pan skierowanie od Pana Kołodziejczyka?  

Rafał Badowski: No Panie Robercie, Panie Burmistrzu. To było tak, że cała jednostka jest 

kierowana na badania. To nie jest osobno, że dzisiaj Nowakowski jutro Kowalski. Jest cała 



jednostka wysyłana od 15 do 16 chłopaki macie się wstawić i później to jest następny termin. 

Tak samo jest u Pana, tak samo jest u nas. No to sama gmina. 

Burmistrz Robert Lipiec: Zgadza się cała jednostka jest wysyłana oczywiście, ale w momencie 

kiedy Pan uległ wypadkowi powinien Pan powtórzyć badania, aby dopuszczono Pana do akcji 

ratowniczo gaśniczych.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja nie wiem, czy dobrze rozumiem  Pana Rafał, że Pan 

Kołodziejczyk wystawił, że Pan jest niepełnosprawny? W związku z tym konsekwencją było, że 

Pan nie otrzymał skierowania i nie mógł Pan w tej sprawie mieć badania i ostatecznie lekarz nie 

uznał, czy Pan jest niepełnosprawny czy ma Pan uszczerbek na zdrowiu, czyli należałoby to w 

jakiś sposób odkręcić, żeby Pan przed tą komisją stanął. Pan mówi, że nie dostał skierowania bo 

w momencie, kiedy został jako niepełnosprawny to automatycznie stwierdzili, że nie może 

pracować chyba. 

Burmistrz Robert Lipiec: Panie Rafale czy Pan dostał skierowanie na badanie lekarskie?  

Rafał Badowski: Ja nie dostałem, bo byłem z chłopakami razem i jeszcze. 

Burmistrz Robert Lipiec: Ale, czy Pan w ogóle dostał. 

Rafał Badowski: I Pani sprawdzając na liście nie było mojego nazwiska. 

Burmistrz Robert Lipiec: No bo być może, nie wiem, bo Pana tam nie było. Czy Pan dostał 

skierowanie od Pana Kołodziejczyka nie zależnie od terminu. 

Rafał Badowski: Od Pana Kołodziejczyka żadnego skierowania nie dostałem.  

Burmistrz Robert Lipiec: Nie został Pan skierowany na badania lekarskie do lekarza?  

Rafał Badowski: No właśnie nie tylko orzeczenie od Pana Kołodziejczyka dostałem o 

niepełnosprawności.  

Burmistrz Robert Lipiec: No to proszę przedstawić to orzeczenie. 

Rafał Badowski: No właśnie to ja pójdę do samochodu i to przedstawie Panu Burmistrzowi. 

Burmistrz Robert Lipiec: Dobrze.   

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja przypominam Państwu. Przypominam Państwu, że sesja 

nadal trwa. Jest za głośno. Bardzo proszę, zachować ciszę. 

Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, proszę o ciszę. Dzwonię do Pana Damiana 

Kołodziejczyka czy Pan Badowski dostał skierowania na badania lekarskie. Proszę mówić:  

(głos z telefonu) 



Damian Kołodziejczyk: Tak Pan Rafał Badowski dostał skierowanie na badania lekarskie. Dostał 

je indywidualnie, nie w tym terminie co wszyscy, ponieważ był wtedy po wypadku. Dostał 

skierowanie przygotowane i dostał je w późniejszym terminie to skierowanie, żeby mógł się 

wstawić i się przebadać. Z moich informacji, jakie posiadam, Pan Rafał na te badania się nie 

wstawił. 

Burmistrz Robert Lipiec: Dziękuję bardzo, w takim razie za informacje. Szanowni Państwo to 

nie mnie oceniać, kto kłamie. Ja pytałem, czy dostał Pan badania, mówi, że nie dostał. Teraz 

Państwo widzicie. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Poczekajmy jeszcze, jaki dokument przyniesie nam Pan Rafał. 

Bo wiecie, jak to jest. Ja nie wiem, jakim trybem zostało wysłane poleconym czy zwykłym. To 

wszystko ma jakieś znaczenie. O proszę. Mamy Pana Badowskiego. 

Burmistrz Robert Lipiec: No mamy tutaj. Jest to pismo Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej, gdzie tu w jednym ze zdań jest informacja, że w otrzymanej odpowiedzi na 

pismo z Urzędu Gminy i Miasta w Mogielnicy z dnia 16.06.2022 roku nie było danych 

dotyczących ważności Pańskich badań lekarskich oraz istniał zapis, że jest Pan osobą 

niepełnosprawną. Tak to wygląda na tej podstawie funkcjonariusz odpowiedzialny za 

prawidłowości danych zawartych w systemie wspomagania decyzji PSP dokonał usunięcia 

Pańskich danych z systemu. Ale to Panie Rafale nie świadczy o niczym, bo jeśli Pan, by zrobił 

badania i zostałyby Panu te badania przedstawione no, to znaczy, jeżeli by Pan pozytywnie te 

badania przeszedł, no to Pan by był członkiem straży no. Dlaczego Pan tych badań nie zrobił? 

Ale ja nie mówię, że nie. To nie ja się mam dogadywać tylko Pan Badowski ma zrobić badanie. 

To niech Pan wreszcie zrobi. Niech Pan nie robi problemów. Ale ja nie odpowiadam za Pana 

Damian Pani Karolino. Z pisma z dnia 9.12. informuję, że gmina nie posiada Pana badań 

lekarskich oraz orzeczenia niepełnosprawności przedstawionego w PSP Grójec, to nie posiada, 

no to, co powiedziałem, no. Ale, że zostało stwierdzone, ale wie Pan, ja nie wiem, co zostało 

stwierdzone, ale Szanowni Państwo, proszę o spokój. Gdzie leży problem? Problem leży tam, że 

Pan nie może wyjechać do akcji ratowniczo - gaśniczej tak? No tak, więc jaki jest problem, żeby 

Pan zrobił badanie, ponieważ dostał Pan skierowanie i dostał Pan pozytywną opinię i Pan będzie 

wyjeżdżał. Ale to nie jest wyznacznikiem badań, bo to nie lekarz informował. To nie jest opinia, 

no nie, no Panie Rafale, no co Pan jest nie poważny? Jak Pan zaniesie świadectwo 

niepełnosprawności tak zapiszą, ale nie ma Pan takiego zaświadczenia ,więc proszę zrobić 

badania i jechać do akcji no.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Ja uważam proszę Państwa, że sprawa jest do rozwiązania 

przy dobrych chęciach. Zweryfikowanie tego oświadczenia, że nie jest osobą niepełnosprawną 

bo taką opinię może wydać tylko i wyłącznie lekarz. Nie może tego zrobić osoba, która nie ma 

wykształcenia medycznego. No oczywiście należy to sprostować i mam nadzieje, że Pan 

Burmistrz. 



Burmistrz Robert Lipiec: Szanowni Państwo, nawet jeżeli ktoś powiedział, że ktoś jest osobą 

niepełnosprawną czy jest sprawną, czy jest mniej sprawną, to nie ma żadnego znaczenia, 

ponieważ to nie jest opinia lekarska i na tej podstawie nie powinien dokonać skreślenia z listy. 

Od tego zacznijmy. Proszę? Ale, Szanowni Państwo, no to przecież. No, ale ja nie widzę 

problemu, żeby Pan Rafał poszedł wreszcie po roku czy tam po półtora roku na badanie, dostał 

opinię pozytywną i znowu zasilił członków Ochotniczej Straży Pożarnej w Kozietułach w 

wyjazdach ratowniczo - gaśniczych. Pani Jolu, przecież Pani słyszała Pana Damiana, że 

skierowanie zostało wydane. No to jest słowo przeciwko słowu. 

Rafał Badowski: Panie Burmistrzu, zrobimy tak, ja pójdę na te badania, a Pan Kołodziejczyk 

niech się weźmie za te dokumenty i to poprawi. 

Burmistrz Robert Lipiec: Ale Panie Rafale, Pan pójdzie na badania? 

Rafał Badowski: Czy ja mam do Belska do gminy czy do Błędowa, bo ja już nie wiem, o czym 

Pan Burmistrz mówi. 

Burmistrz Robert Lipiec: Co Pan wymaga, czy jakiego sprostowania Pan wymaga?  

Rafał Badowski: Ja tylko chce, żeby moje dokumenty widniały w normalny sposób, a nie ktoś na 

mnie coś napisał i teraz nie chce tego poprawić. 

Burmistrz Robert Lipiec: Pani Jolu, to w ogóle nie jest śmieszne tylko problem polega na tym, że 

ten problem Pan Rafał nie chce rozwiązać. 

Przewodnicząca Zarządu K.O. Nr 1 Jolanta Radzimirska: Panie Burmistrzu, na tą chwilę Pan 

Rafał nie jest strażakiem. Nie widnieje w systemie, tak napisał Komendant Powiatowy. 

Wykreślony został z systemu albo usunięty, nie wiem, jak to się odbywa na podstawie 

orzeczenia Pana Damiana o tym, że Pan Rafał jest niepełnosprawny. Nie wiem, na jakiej 

podstawie Pan Damian mógł nawet użyć takiego słowa, że ten człowiek jest niepełnosprawny. 

Nie było go na liście wszystkich strażaków do badania, bo ponieważ dlatego. Nie ma 

uzasadnienia. Nie wiem czy Pan na tą chwilę, kiedy były badania wszystkich strażaków był w 

szpitalu, był na zwolnieniu, to nie o to chodzi. Nawet jeżeli był na zwolnieniu lekarskim, na 

badania mógł się wstawić. Nie było go na liście. Jeżeli dostał skierowanie indywidualne, o czym 

mówił Pan Kołodziejczyk. Pan, że nie, to się nie wstawił i nie dostał skierowania, to się nie 

stawił na to badanie. Powinien był po wypadku, uważam tak jak i każdy pracownik będący na 

zwolnieniu dłużej niż powinien, musi przedstawić orzeczenie lekarskie tak Pan Damian 

powinien przedstawić orzeczenie o tym, że może wyjeżdżać i brać udział w akcji. Nie mniej 

jednak Pan Damian nie jest orzecznikiem i uważam, że Pan jako pracodawca powinien 

zobligować Pana Damiana do wyjaśniania sprawy i pomoc Panu Rafałowi w załatwieniu tej 

sprawy. Jeżeli lekarz orzecznik powie, że Pan nie może wyjeżdżać, skreślamy człowieka z listy 

strażaków, a nie dlatego, że Pan Kołodziejczyk pozwolił sobie wystąpić jako orzecznik, 

fachowiec i uznać Pana Rafała za niepełnosprawnego. W Pana kwestii uważam, że to Pan na tą 



chwilę powinien wyjaśnić tą sprawę z Panem Kołodziejczykiem. Takie jest moje zdanie. 

Burmistrz Robert Lipiec: Pani Jolu, jeszcze raz powtarzam Pan Rafał nie został skreślony jako 

członek Ochotniczej Straży Pożarnej. Pani Agnieszko czy Pani czegoś nie rozumie? Mówię Pani 

że nie został skreślony z listy strażaków Ochotniczej Straży Pożarnej w Kozietułach tylko został 

tylko został wyłączony z uczestnictwa w akcjach ratowniczo gaśniczych, ale zaraz chwilę mogę 

skończyć ? To jest jedna kwestia, druga kwestia Szanowni Państwo, Pan Rafał z mojej wiedzy 

otrzymał skierowanie nie było go faktycznie na liście, kiedy wszyscy strażacy robili badania, ale 

nie wiem, z jakich przyczyn nie było go na tej liście, ale dostał skierowanie na badania, no już 

jakiś czas temu, bardzo długi czas temu, gdzie powinien przeprowadzić te badania. Jechać i 

przeprowadzić. Czasami zdarza się tak, że jeżeli strażacy nie mogą być w danym miejscu, jeżeli 

są robione badania grupowe to dostaje skierowanie indywidualne i dojeżdżają na przykład za 

tydzień, nie wiem, za miesiąc, bo akurat nie mogą  być. To się tak zdarza w tej straży, bo nie 

zawsze każdy może w danym momencie, bo pracuje. Ktoś wyjechał. Kogoś nie ma. I są takie 

zdarzenia, że są te skierowania wydawane indywidualnie. Ja nie widzę problemu, ponieważ 

zostało skierowanie wydane. Pan Rafał powinien zgłosić się do lekarza na badanie i jeżeli 

miałby pozytywną opinię, ja nie widzę problemu, żeby dalej został zgłoszony do Państwowej 

Straży Pożarnej, że mógłby wyjeżdżać. To dlaczego Państwowa Straż Pożarna wykreśliła Pana 

Rafała z listy nie mając orzeczenia lekarza ? Ja nie wiem. Na podstawie, nie wiem czyjeś tam 

opinii czy kilku słów, to jest dla mnie bez sensu zupełnie, bo jeżeli osoba jest osobą 

niepełnosprawną powinna być przebadana przez specjalistę przez lekarza i wtedy mieć opinie 

specjalisty, a nie wiem Pana Damiana czy nawet moją. Ja nie jestem człowiekiem opiniującym. 

Jeżeli Pan Rafał zgubił skierowanie na badania to wystawimy Panu Rafałowi jeszcze jedno 

skierowanie i Pan zrobi badania.  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, tu akces zgłasza Pan Kuligowski.  

Radny Mariusz Kuligowski: Nie ma czegoś takiego, że ktoś Pana Rafała wywalił ze straży bo tak 

mu się widziało. Taką samą sytuację miałem, poszedłem na badania no i wykryli Pani dała mi 

skierowanie na badanie w terminie, żebym przyniósł od lekarza prowadzącego czy po prostu 

moje zdrowie jest na tyle dobre, żebym mógł jeździć do akcji. Tak Pani potwierdziła no nic się 

nie dzieje może Pan jeździć i tu u Pana Rafała tak samo nic takiego się nie stało, nikt Pana nie 

wykluczył. Nie ma takiego prawa, żeby ktoś po prostu wykreślił. No, nie ma takiego prawa no. Z 

systemu został wykreślony, jako tylko jeżdżący do akcji nic więcej. 

Radny Adam Stępniak: Na orzeczeniu, które jest w zasadzie fikcją tak. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Przepraszam bardzo, jeszcze Pan Badowski. Proszę bliżej 

podejść do stołu, może złapie zasięg.  

Rafał Badowski: Co do tego silnika Panie Burmistrzu. Chodziliśmy przeszło pół roku, żeby nam 

samochód naprawić. Tego samochodu nikt nam ze stanu nie zdjął. Ten samochód zalegał u nas 

na placu. Ten samochód u mnie na placu zalegał. Postanowiłem, ja jako osoba niepełnosprawna 



na tym papierze, naprawiłem go. Tą jedną ręką. No właśnie, a teraz będzie dla Pana chwała 

Panie Burmistrzu został Panu jeden dzień, żeby zabrać ten silnik. Z tymi kołami. 

Burmistrz Robert Lipiec: Ja nadal nie mam odpowiedzi od Pana, na jakiej podstawie i na czyje 

zlecenie został ten silnik zdemontowany. Bo z tego co wiem, to jednostka miała zorganizować 

firmę, która ma ten silnik wymienić. Zorganizowała, oczywiście okazało się, że firma nie 

wystawia faktur, więc na jakiej podstawie gmina miałaby pokryć koszty związane z wymianą 

tego silnika. Mieliście szukać dalej, później z tego co wiem, to nie wiem w tym czasie ja nie 

byłem Burmistrzem. Tylko wiem tyle, ile informacji pozyskałem z zewnątrz. Nie było zlecenia z 

Urzędu Gminy na wymianę tego silnika, z tego co wiem. Zrobił to Pan można powiedzieć, że 

sam na własną odpowiedzialność i teraz pytanie czego Pan oczekuje. Czy oczekuje Pan zwrotu 

wynagrodzenia wymiany tego silnika? Ja zaproponowałem Panu, napisał Pan do mnie, był Pan u 

mnie chciałem, żeby Pan napisał pismo "Zwracam się z prośbą o odbiór silnika, który 

wymieniłem na własną odpowiedzialność z samochodu należącego do gminy i przekazuje ten 

silnik w użytkowanie ochotnikom, strażakom z Kozietuł". To Pan nie chciał tego podpisać. 

Rafał Badowski: No nie chciałem podpisać.  

Burmistrz Robert Lipiec: Dlaczego nie ? 

Rafał Badowski: Bo tam był jeden zapis mały. 

Burmistrz Robert Lipiec: Jaki?   

Rafał Badowski: Przekazuje go na rzecz gminy a nie. 

Burmistrz Robert Lipiec: Nie nie nie, nie na rzecz gminy proszę Pana. Tylko na rzecz 

ochotników strażaków z Kozietuł.  

Rafał Badowski: Ale przecież ja takie samo. 

Burmistrz Robert Lipiec: Pan nie chciał tego zrobić. 

Rafał Badowski: Ja takie samo pismo napisałem. Żadnej samowoli nie zrobiłem, a po drugie 

samochód jaki mamy w garażu. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę bardzo, Pan Sławomir Baran, proszę bardzo. 

Radny Sławomir Baran: Czy Pan Kołodziejczyk, nie wiedział o wymianie silnika w 

samochodzie? Myślę, że obaj to zrobili.  

Burmistrz Robert Lipiec: Ja myślę, Szanowni Państwo, że Pan Kołodziejczyk wiedział o 

uszkodzonym silniku. Mimo że jednostka ponoć nie zgłosiła wyjazdu do akcji mycia ścian w 

Dohlerze i w momencie, kiedy to czynili, właśnie ten silnik się wtedy popsuł. Wiedział, że silnik 

jest uszkodzony, ponieważ wspólnie szukali mechanika, który miałby to naprawić. Tylko że to 



trwało, Pan Badowski był niecierpliwy i wymienił ten silnik na własną rękę, więc ja nie wiem, 

co z tym silnikiem mam teraz zrobić. No właśnie o to chodzi, Panie Sławku, że samochód sobie 

wyprowadził sam i wymienił silnik sam. 

Rafał Badowski: Panie Burmistrzu, to nie było tak, jak Pan mówi, że my go wyprowadziliśmy z 

garażu w ciemną nocą i nikt nas nie widział. Dzwonione było rano do Pana Kołodziejczyka. Pan 

Kołodziejczyk dokładnie wiedział, Pan Burmistrz były dokładnie wiedział o tym, a jak się stało 

że się silnik popsuł to teraz Pan Kołodziejczyk odwraca kota ogonem.  

Burmistrz Robert Lipiec: Ja nie jestem Pan Kołodziejczyk i nie wiem, co Pan Kołodziejczyk ma 

na to. Wie Pan przyjdzie Pan do Pana Kołodziejczyka to na pewno sprawę rozwiążecie w biurze 

i nie ma potrzeby rozwiązywania takich spraw na sesji, bo dla mnie jest to po prostu nie 

potrzebne. Sesja nie jest po to, żeby takie rzeczy omawiać na forum publicznym. Jest sprawa do 

załatwienia trzeba pójść do konkretnie do Pana Kołodziejczyka, rozmawiać z Panem 

Kołodziejczykiem i załatwić sprawę. Tylko jak Pan będzie chciał to Pan to uczyni jak Pan nie 

chce to będzie Pan rozmawiał na sesjach o tym temacie.  

Rafał Badowski: Panie Burmistrzu, ile razy byłem u Pana? I za każdym razem to samo 

słyszałem. 

Burmistrz Rafał Badowski: Proszę Pana ja mam korespondencje z Panem i ja mogę za chwilę 

Państwu pokazać, jak Pan odpisuje na moje pisma, w jaki sposób Pan te pisma konstruuje i nie 

odpowiada Pan na moje pisma, więc jak Pan wymaga ode mnie uprzątnięcia silnika? 

Rafał Badowski: No, ale to ja się uczę od najlepszych. Gmina robi co chce. To ja nie mogę robić, 

co chce?  

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: Proszę Państwa, dialog tak, ale Pan Kuligowski chciałby 

zabrać głos.  

Radny Krzysztof Kuligowski: Znaczy ja proponuję takie rozwiązanie dla Pana Badowskiego. Na 

Komisji Budżetowej w sprawie tego silnika może by przyszedł Pan Badowski i Pan 

Kołodziejczyk i też tam na tej Komisji, na Komisję Budżetową i tam wyjaśnili dokładnie 

obydwaj,jak to jest i żeby temat się zamknął. Zamkniemy na Komisji dogadamy się i będzie 

dobrze. 

Rafał Badowski: Nie widzę problemu. 

Przewodnicząca Ewa Ścisłowska: To dziękujemy bardzo, myślę, że już te tematy zostały 

wyczerpane, proszę Państwa, w takim razie zamykam XIV sesję. Słuchajcie. Bardzo proszę o 

spokój. Proszę Państwa zamykam XIV sesje Rady Miejskiej w Mogielnicy. Następne na pewno 

będą, więc proszę jeszcze zachować głos na następne. Do widzenia Państwu.   
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